
 

 

e-mail: senatdf@jamu.cz | https://df.jamu.cz/fakulta/organy-fakulty/akademicky-senat/ 

 

- 1 - 

Zápis ze zasedání Akademického senátu Divadelní fakulty JAMU 
ze dne 16. března 2023 

 
 
Přítomní senátoři (6): MgA. Jakub Mareš, MgA. Adam Mašura, BcA. Jana Mlatečková, prof. MgA. Hana 
Slavíková, Ph.D., BcA. Adéla Szturcová, MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D., 
 
Omluvení senátoři (3): Bc. Jan Doležel, doc. Mgr. Igor Dostálek, Mgr. Petr Svozílek, 
 
Přítomní hosté (4): doc. Mgr. Petr Francán (děkan DF), doc. MgA. Blanka Chládková (proděkanka pro 
rozvoj), Mgr. Anna Lahodová (vnější vztahy), Marie Bartoníková (studentka 3. ročníku, obor 
Scénografie). 
 
 
Zahájení 
Předsedkyně AS DF Petra Vodičková přivítala senátory a hosty z řad vedení fakulty. Konstatovala, že 
zasedání AS DF bylo svoláno v souladu s Jednacím řádem AS DF a prohlásila Akademický senát 
Divadelní fakulty JAMU za usnášeníschopný.  
Předsedkyně pověřila vyhotovením zápisu ze zasedání BcA. Mlatečkovou a představila program 
zasedání, který vzali senátoři na vědomí. 
 
Program:  
1.    Rada VŠ – informace o chodu a blížící se nominaci  
2.    Schvalování Aktualizace Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací, tvůrčí a vědecko-
výzkumné činnosti Divadelní fakulty JAMU na rok 2023 – bod byl z technických důvodů z programu 
stažen. 
3.    Různé  
 
 
1.    Rada VŠ – informace o chodu a blížící se nominaci  
Proděkanka pro rozvoj doc. Blanka Chládková, která zastupuje DF v Radě vysokých škol (dále RVŠ), 
odprezentovala senátu chod Rady vysokých škol a aktuální situaci v zastoupení JAMU a DF. 
Mezi problematiku, které se RVŠ věnuje byla zdůrazňovaná například podfinancovanost VŠ, 
problematika základního i regionálního školství, problematika akreditací či platy odborných asistentů. 
Proděkanka nastínila aktuální situaci, kdy bude potřeba nová nominace do RVŠ na pozici za DF, jež je 
aktuálně zastávána doc. Chládkovou (mandát vyprší v listopadu 2023). Současně bude potřeba 
nominace i za JAMU na pozici v předsednictvu RVŠ, kde dlouhodobě působí JUDr. Lenka Valová.  
Doc. Chládková zdůraznila potřebu zastoupení v RVŠ za účelem hájení zájmů vysokého uměleckého 
školství. 
Předsedkyně AS DF následně upozornila, že by bylo velmi netaktické ukončení obou pozic v RVŠ 
současně a navrhla paní proděkance doc. Chládkové zůstat nominantkou za DF v RVŠ i pro další 
období. Děkan doc. Francán se připojil k poznámce doc. Chládkové ohledně nezbytné aktivity 
nominantů a připojil zkušenost z působení komory předsedů senátů, jež byla za jeho funkčního období 
v senátu zrušena, ale aktuálně se stává důležitou a podstatnou platformou, a to především kvůli 
reálnějšímu pohledu na chod akademické obce vysokých škol.  
Prof. Slavíková se přiklání k vyjádření předsedkyně, kdy jí nepřijde strategické měnit oba nominanty 
současně a zdůrazňuje, že pozici JUDr. Valové by měl i do budoucna obsadit někdo zkušený. Zároveň 
navrhuje možnou nápomoc zástupcům v RVŠ formou přípravy podkladů či nějaké základní opory pro 
zástupce RVŠ v rámci AS DF JAMU. 
Předsedkyně Vodičková poděkovala doc. Chládkové ze velmi obsáhlou a zevrubnou prezentaci věnující 
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se fungování a důležitosti Rady vysokých škol nejen pro JAMU, a to včetně způsobu volby a rozložení 
sil v RVŠ. Senátoři konstatovali, že setkání pro ně bylo mimořádně přínosné. 
 
 
2. Různé 
Předsedkyně předložila návrh – zaujmout stanovisko ke kauze děkana doc. Ševčíka 
(Národohospodářská fakulta VŠE Praha).  Nástin prohlášení sepsala členka AS DF prof. H. Slavíková. 
Současně je prohlášení podporou studentů VŠE, kteří napsali otevřený dopis k odvolání děkana 
Ševčíka související s jeho názory i působením ve veřejném prostoru. AS DF vyjádřil souhlas 
s vyjádřením a jeho následné prezentování veřejnosti, senátům VŠ, ČKR a Radě VŠ (zajistí dr. 
Vodičková). 

Prohlášení AS DF JAMU: 
Akademický senát Divadelní fakulty JAMU vyslovuje podporu a hluboký respekt studentu Dmitriji 
Ivanovovi, kterého za příspěvky o ruských útocích na ukrajinská města poslal ruský soud na 8 a půl roku 
do vězení. Jeho neobyčejně statečný postoj je závazkem a inspirací pro členy akademické obce. V 
kontextu, kdy ruský režim útočí na nezávislý stát a bezprecedentně pošlapává lidská práva a 
akademické svobody je třeba, aby členové akademických obcí a jejich čelní představitelé dokázali jasně 
a zřetelně dostát své morální a společenské povinnosti hájit etické hodnoty civilizovaného světa. Proto 
se připojujeme k výzvě studentské části senátu VŠE 
https://docs.google.com/forms/d/1BPPlmN05fsA_eN4Ih0TNaehMVjCwprVZ_hZ-
UDlmIsU/viewform?edit_requested=true 
 
V rámci bodu programu „Různé“ vznesl MgA. A. Mašura téma důležitosti psychologické a zdravotní 
opory na DF. Následná debata zdůrazňovala problematiku nedostatku psychologického personálu a 
možné personální opory dostupné pro studenty, jelikož DF JAMU disponuje pouze jednou 
psycholožkou, která je již vytížena v maximální možné míře. Zároveň byla zmiňována nedostatečná 
informovanost pedagogů, kteří následně nemohou informovat studenty o možné terapeutické pomoci 
studentům. Případná větší apelace na KSP, kde by mohl být blok věnovaný danému tématu.  
 
Členové AS DF se shodli, že zásadním tématem je prevence a vzdělávání pedagogů. Škola by měla 
působit jako první krok pro studenty k psychoterapeutické pomoci a měla by nabídnout možnost 
psychoterapeutického minima vzdělávání pedagogů. 
 
Bod bude projednán pravděpodobně na jiném zasedání, kde bude přítomna i proděkanka doc. H. 
Průchová, která je řešitelkou CRP Sociální bezpečí na DF JAMU a děkan doc. P. Francán.  
 
Člen senátu MgA. J. Mareš na závěr nadnesl problém nedostatku prostor DF. Tématu se bude AS DF 
věnovat na jiném zasedání, u kterého bude přítomen doc. P. Francán, který již musel jednání opustit. 
Členové AS DF JAMU následně předloží problematiku rektorovi JAMU. 
 

Příští zasedání bude 20. dubna 2023, čas bude upřesněn. 
 
 
 

Zápis vypracovala 16. března 2023 J. Mlatečková 
 Verifikovala P. Vodičková 
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